
ADA GMINY PAWŁOWICE 
R ul. Ziednoczerna 60 

43-250 pawt~w1ce 
wo\ śląskie Protokół 

z IX sesji Rady Gminy Pawłowice z dnia 23 czerwca 2015 r. 

IX sesja Rady Gminy Pawłowice odbyła się w sali Centrum Kultury w Pawłowicach, obrady 
rozpoczęto o godz. 15.00. 
Pierwsza część sesji przebiegała pod hasłem : Pawłowice - Gmina dla przedsiębiorców, 

w związku z czym w sesji uczestniczyli: 
- Prezes Tadeusz Donocik i Wiceprezes Marek Myśliwiec z Regionalnej Izby Gospodarczej 
w Katowicach, 
- Witold Magryś - Zastępca Dyrektora Biura Śląskiego Związku Gmin i Powiatów, 
- Wiesława Wieczorkowska - specjalista ds. inwestycji w KSSE Podstrefie Jastrzębska -
Żorskiej, 
- Bernadeta Sojka - Jany - Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Pszczynie, 
- Jerzy Banach - Prezes Agencji Rozwoju Przedsiębiorczości w Żorach, 
- Andrzej Wowra - Wicedyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Pawłowicach, 
- Eugeniusz Piechaczek - Prezes Delegatura Regionalnej Izby Gospodarczej w Pawłowicach, 
- przedsiębiorcy prowadzący działalność na terenie gminy Pawłowice, 
- młodzież szkolna ( gimnazjum i liceum) wraz nauczycielami. 

I część sesji 
Ad. 1 
otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Aleksander Szymura, który przywitał zebranych 
radnych oraz gości uczestniczących w sesji, członka Zarxządu powiatu Pszcyzńskiego 

Grzegorza Nagłego oraz Wiceprzewodniczącą Rady Powiatu Pszczyńskiego Agatę Tucką -
Marek, kierowników referatów Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych, sołtysów, uczniów i 
grono pedagogiczne, zainteresowanych tematyką sesji mieszkańców gminy. 
Na podstawie listy obecności radnych Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad - na sali 
było obecnych 14 radnych, nieobecny był Wiceprzewodniczący Rady Aureliusz Pisarek -
usprawiedliwiony. Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu, listy obecności gości 
- zał. nr 2 do protokołu. 

Ad.2 
Następnie Przewodniczący przedstawił porządek sesji, jaki radni otrzymali do domu wraz 
z zawiadomieniem oraz jaki był podany do publicznej wiadomości. 
Wójt Franciszek Dziendziel zawnioskował do Rady o przyjęcie dodatkowego punktu do 
porządku obrad, jako 19 dotyczącego zmiany w uchwale w sprawie emisji obligacji 
komunalnych. Temat został omówiony na posiedzeniu Komisji przed sesją. Za przyjęciem 
dodatkowego punktu jako pkt. 19 głosowało 14 radnych - punkt przyjęto jednogłośnie. 
Do realizacji przyjęto następujący porządek: 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności. 
2. Przedstawienie porządku sesji. 
3. „Pawłowice - Gmina dla przedsiębiorców" 

3.1 Wystąpienie Wójta na temat tworzenia przez samorząd gminy Pawłowice warunków 
do rozwoju przedsiębiorczości. 
3.2 Wystąpienia gości: 

- Regionalna Izba Gospodarcza w Katowicach - Prezes Tadeusz Donocik 
i Wiceprezes Marek Myśliwiec, 
- Biuro Śląskiego Związku Gmin i Powiatów - Dyrektor Ferdynand Morski, 
- Katowicka Specjalna Strefa Ekonomiczna - Wiceprezes Andrzej Zabiegliński, 
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- Powiatowy Urząd Pracy w Pszczynie - Dyrektor Bernadeta Sojka - Jany, 
- Agencja Rozwoju Przedsiębiorczości w Żorach - Prezes Jerzy Banach, 
- Zespół Szkół Ogólnokształcących w Pawłowicach - Wicedyrektor Andrzej 
Wowra, 
- Delegatura Regionalnej Izby Gospodarczej w Pawłowicach - Prezes Eugeniusz 
Piechoczek; 

3.3 Informacja na temat możliwości pozyskania środków unijnych 
na działalność gospodarczą - pracownik Urzędu Gminy Pawłowice Aleksandra Zachraj; 

3.4 Dyskusja; 
3.5 Podsumowanie i podjęcie uchwały tematycznej. 

Przerwa 
4. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Gminy Pawłowice z dnia 26.05.2015 r. 
5. Przedstawienie wykazu pism skierowanych do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja o działalności Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych w okresie 
międzysesyjnym. 

7. Informacja o pracach komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
8. Interpelacje radnych. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Pawłowice. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej 

w Pielgrzymowicach w trybie bezprzetargowym. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem Gminy Pawłowice na lata 2015-2020. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia w zarząd odcinków dróg zlokalizowanych 
wzdłuż DK-81 na terenie gminy Pawłowice. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia zadania z zakresu właściwości Powiatu 
Pszczyńskiego na podstawie porozumienia. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Pielgrzymowicach. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia gminnego 
programu rewitalizacji. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/2225/2008 Rady Gminy Pawłowice 
z dnia 28 października 2008r. w sprawie przystąpienia Gminy Pawłowice do Stowarzyszenia 

Lokalna Grupa Działania "Ziemia Pszczyńska". 
17. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do zaopiniowania kandydatów 
na ławników do sądów powszechnych. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały nr XXXII/394/2013 Rady Gminy Pawłowice 
z dnia 26 listopada 2013 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji, ustalenia stawek 
dotacji oraz zakresu i trybu kontroli wykorzystania dotacji udzielonej dla niepublicznych 
przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie gminy 
Pawłowice przez inne podmioty niż jednostki samorządu terytorialnego. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IV/19/2015 Rady Gminy Pawłowice 
w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania i wykupu. 
20. Wolne głosy i wnioski. 
21. Zakończenie obrad. 
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Ad.3 
Przystąpiono do realizacji zasadniczej części sesji pod hasłem „Pawłowice - gmina dla 
Przedsiębiorców" 

Na początku głos zabrał Wójt Franciszek Dziendziel, który mówił o historii rozwoju 
Pawłowic, począwszy od zarania powstania Pawłowic, poprzez wydarzenia mające duże 

znaczenie we współczesnym obrazie pawłowickiej przedsiębiorczości jak: powstanie kopalni, 
utworzenie Katowickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej, rozkwit małej i średniej 
przedsiębiorczości w kontekście działań podejmowanych przez samorząd gminy ( prezentacja). 

Następnie Tadeusz Donocik - Prezes Regionalnej Izby Gospodarczej w Katowicach 
stwierdził, że tylko rozwój przedsiębiorczości może rozwijać inne dziedziny życia społecznego. 
Zachęcał do stworzenia "fotografii" przedsiębiorczości czyli zdiagnozowania aktualnego stanu 
przedsiębiorczości pod kątem ilości firm rodzinnych, ilości zatrudnianych pracowników. 
W swym wystąpieniu zwracał uwagę na potrzebny szacunek dla przedsiębiorcy, 

na konieczność udzielania pomocy publicznej, wprowadzanie innowacji, współpracę 

z instytucjami, w tym głównie w zakresie pozyskiwania środków unijnych. Mówił 

o kompetencjach ludzi przedsiębiorczych i zapraszał do uczestnictwa w organizowanym przez 
RIG Europejskim Kongresie Gospodarczym ( prezentacja). 

Kolejnym mówcą był Witold Magryś - Zastępca Przewodniczącego Śląskiego Związku 
Gmin i Powiatów, który przedstawił działalność Związku, szczególnie w kontekście 
reprezentowania śląskich samorządów w zderzeniu z instytucjami o zasięgu krajowym, 
o działalności legislacyjnej projektów ustaw. Zwrócił uwagę na partnerstwo publiczno -
prywatne, na współprace z samorządów z lokalnymi grupami działania (prezentacja). 

Eugeniusz Piechoczek - Prezes Pawłowickiej Delegatury RIG przedstawił działalność 

Delegatury RIG w Pawłowicach, nawiązał do współpracy z Gminą pod kątem nagradzania 
najlepszych firm z tradycjami. Poinformował o działalności punktu konsultacyjnego, 
organizowanych szkoleniach. Zwrócił uwagę na brak działalności zespołowej przedsiębiorców 
w podobnych interesach lokalnych. Zaproponował zorganizowanie przez przedsiębiorców 

i gminę formy wsparcia dzieci i młodzieży pod hasłem „daj uśmiech za stówkę" 

z przeznaczeniem na dofinansowanie wakacji, świąt, kształcenia. 
Bernadeta Sojka-Jany - Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Pszczynie - przedstawiła 

dane dotyczące bezrobocia w Powiecie Pszczyńskim, ze szczególnym uwzględnieniem gminy 
Pawłowice, gdzie jest naJmzszy stopień bezrobocia. Omówiła formy wsparcia 
dla pracodawców, oferowane programy wsparcia dla młodych na rozwój własnej działalności 
oraz źródła pozyskiwania środków na ten cel. Zwróciła uwagę na konieczność współpracy 
ze szkołami i na zwrot kształcenia w zawodach rzemieślniczych ( prezentacja). 

Jerzy Banach - Prezes Zarządu Agencji Rozwoju Przedsiębiorczości w Żorach 
przedstawił zebranym zakres prowadzonej przez Agencję działalności. Poinformował 

o realizowanych programach, zwrócił szczególną uwagę na Program „Wsparcie w starcie", 
który oferuje bardzo tanie pożyczki dla absolwentów na rozpoczęcie działalności gospodarczej, 
z terenu gminy Pawłowice z takiej pomocy skorzystały 3 osoby. Zachęcał do skorzystania 
z oferty Agencji przy pozyskiwaniu środków unijnych ( prezentacja). 

Kolejny gość Wiesława Wieczorkowska - specjalistka ds. inwestycji Podstrefy 
Jastrzębsko- Żorskiej Katowickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej zaprezentowała historie 
powstania KSSE oraz jej potencjał ( ponad 250 działających firm) ze szczególnym 
uwzględnieniem Podstrefy Jastrzębska - Żorskiej. Zwracała szczególną uwagę na pomoc 
publiczną dla działających w ramach Strefy firm (prezentacja). 

Andrzej Wowra - Wicedyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Pawłowicach, który 
przedstawił informacje o rozwoju szkolnictwa w gminie, szczególną uwagę zwrócił na 
szkolnictwo zawodowe : technikum górnicze a od września 2015 r. szkołę o profilu 
zawodowym. Powiedział, że szkoła powinna dostosowywać wiedzę i umiejętności do potrzeb 
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otoczenia. Podkreślał współpracę ZSO z JSW S.A, ze spółką SIG, z JAS-FBG, przedsiębiorcami 
z gminy Pawłowice. Zwrócił uwagę na tzw. dualizm w kształceniu, łączący teorię z praktyką 
i nauka zawodu, która jest w gminie Pawłowice wprowadzana. 

Część sesji poświęconą na wystąpienia zamknęła Aleksandra Zachraj - pracownik 
Urzędu Gminy Pawłowice, która podsumowała efekty uzyskane z realizacji programów 
w ramach perspektywy 2007-2013 oraz przedstawiła możliwości pozyskania środków unijnych 
na rozwój biznesu w kolejnym rozdaniu w perspektywie 2014-2020 (prezentacja). 
Przedstawione prezentacje zostały załączone do protokołu jako zał. nr 18. 

Po powyższych wystąpieniach Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, jednak nikt 
z obecnych na sali nie zabrał w niej głosu. 

Jako podsumowanie wystąpień oraz wyznaczenie dalszych kierunków działania 

w zakresie rozwoju przedsiębiorczości Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały 

tematycznej, która uzyskała pozytywna opinię Komisji Rady. 
Uchwała nr IX/71/2015 w sprawie przedsiębiorczości w Gminie Pawłowice 

została przyjęta 14 głosami za - jednogłośnie. Uchwala stanowi zał. nr 3 
do protokołu. 

Przewodniczący podziękował wszystkim prelegentom gościom za udział w tej części sesji 
i ogłosił 15 - minutową przerwę. 

Il część sesji 

Ad.4 
Przewodniczący poinformował, że protokół z VIII sesji Rady Gminy, która odbyła 
się 26 maja 2015 r. był wyłożony do wglądu w biurze Rady Gminy oraz na sali obrad przed 
sesją, radni otrzymali w formie elektronicznej, do sesji nikt nie wniósł uwag ani poprawek 
do protokołu. Przewodniczący zawnioskował o przyjęcie jego treści bez czytania na sesji. 
Protokół został jednogłośnie przyjęty - 14 głosami za. 

Ad.5 
Następnie Przewodniczący udzieli głosu Przewodniczącej Komisji Gospodarki i Mienia 
komunalnego Barbarze Serówce, która przedstawiła wykaz pism, jakie wpłynęły do Rady 
Gminy w okresie międzysesyjnym. Wykaz stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad.6 
W tym punkcie Wójt F. Dziendziel złożył informację o ważniejszych wydarzeniach i zadaniach 
zrealizowanych w okresie międzysesyjnym. Informacja dotyczyła: 
- zakończenia rewitalizacji parku przy ul. Zjednoczenia obok willi Reitzensteinow, 
- zaawansowania prac z projektowaniem inhalatorium, 
- przebiegu prac przy budowie obwodnicy, problemów jakie wystąpiły dla pieszych, objazdów, 
- rozmów na temat rozwiązania komunikacyjnego na skrzyżowaniu DK 81 z DW 933, -
- realizowanych zadań w zakresie remontów, przebudowy i budowy dróg i chodników. 
Szczegółowe sprawozdania referatów i jednostek organizacyjnych zostały zawarte jako 
zał. nr 5 do protokołu. 

Ad.7 
Informację o tematyce posiedzeń Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego z Komisją 
Działalności Społecznej w części wspólnej, które odbyły się w dniach 9,16,23 czerwca 2015 r. 
przedstawiła Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego - Barbara Serówka, 
która przedstawiła również informację o tematyce odrębnego posiedzenia Komisji w dniu 9 
czerwca br. 
Informacje o tematyce posiedzenia Komisji Działalności Społecznej w części oddzielnej w dniu 
9 czerwca 2015 r. przedstawił Przewodniczący Zbigniew Dusza, 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Tyszko przedstawił informację o tematyce 
posiedzenia Komisji, które odbyło się w dniu 10 czerwca br. 
Informacja o pracach Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad.8 
Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie zgłoszono żadnej interpelacji. 

Ad.9 
Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej, Geodezji i Mienia Tyberiusz Zawadzki przedstawił 
radnym procedurę zmiany studium„„. 

Poinformował, że do projektu Studium wpłynęło 77 uwag , z których 8 Wójt uwzględnił, jako 
zasadne. Pozostałe 69 uwag nie zostało przez Wójta uwzględnionych, dotyczyły one nie 
wyrażenia zgody na powiększenie terenu górniczego i określeniu obszarów eksploatacji 
górniczej. T. zawadzki wyjaśniał, że złoże było wykazane w obowiązującym dotychczas 
Studium, obecnie zostaje ponowione i podzielone na dwa odrębne a zwiększenie terenu 
górniczego jest minimalne. Tak więc uwzględnienie 69 uwag byłoby niekonsekwencja 
w stosunku do obowiązującego Studium. 
Po tych wyjaśnieniach oczytał kolejno 69 uwag wraz z udzieloną odpowiedzią, które zostały 
podane głosowaniu. Wszystkie uwagi ( 69) w głosowaniu jawnym zostały przez radnych 
odrzucone 13 głosami za odrzuceniem, 1 radny był przeciwny ich odrzuceniu. 
Następnie Przewodniczący poddał pod glosowanie projekt uchwały. 
Uchwała nr IX/72/2015 w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Pawłowice została przyjęta 13 głosami za, 
przy 1 głosie przeciwnym. Uchwała stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

Ad. 10 
Następnie T. Zawadzki poinformował, że przedmiotem kolejnej uchwały jest wyrażenie zgody 
na zbycie nieruchomości, stanowiącej własność Gminy Pawłowice. 
Wyjaśnił, że według art. 37 ust. 2 pkt 6 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce 
nieruchomościami, nieruchomość jest zbywana w drodze bezprzetargowej, jeżeli jej sprzedaż 
następuje na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej. 
P. Marek Krawczyk - właściciel działki 1035/73 wystąpił o sprzedaż w trybie bezprzetargowym 
sąsiedniej nieruchomości gminnej działki 1139/44 o pow. 368 m2 położonej w 
Pielgrzymowicach przy ul. Jastrzębskie, jest on również dzierżawcą działki gminnej którą 

użytkuje jako parking dla samochodów. Biorąc pod uwagę powyższe, zbycie działki w trybie 
bezprzetargowym jest zasadne. Projekt uchwały uzyskał pozytywna opinie Komisji Gospodarki 
i Mienia Komunalnego. 
Uchwała nr IX/73/2015 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

położonej w Pielgrzymowicach w trybie bezprzetargowym została podjęta przez 
radnych jednogłośnie - 14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

Ad. 11 
W kolejnym punkcie T. Zawadzki poinformował, że zgodnie z art. 21 ustawy z dnia 21 czerwca 
2001 r. o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu 
cywilnego, rada gminy uchwala wieloletnie programy gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem gminy. Powyższa ustawa określa, że program powinien być uchwalony przynajmniej 
na okres 5 lat. Dodał, że konieczność podjęcia nowej uchwały w sprawie wieloletniego 
programu gospodarowania zasobem mieszkaniowym gminy wynika z upływającego w 2015 r. 
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terminu obowiązywania poprzednio uchwalonego planu. Po tym wyjaśnieniu przedstawił treść 
projektu uchwały, który uzyskał pozytywna opinię Komisji Rady. 
Uchwała nr IX/74/2015 w sprawie wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Pawłowice na lata 2015 - 2020 - została przyjęta 

jednogłośnie 14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

Ad. 12 
Kierownik Ref. Infrastruktury Komunalnej Krystyna Batko przypomniała radnym, że 26 marca 
2013 r. została podjęta uchwała w sprawie przejęcia w zarząd odcinków dróg zlokalizowanych 
wzdłuż DK-81 na terenie Gminy Pawłowice: 3 odcinki w sołectwie Pawłowice i 2 odcinki 
w sołectwie Warszowice. Uchwała ta została przekazana do Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad, która na swój koszt wykonała pomiary i podziały geodezyjne. 
Wyznaczyła również granice zajętości działek, które zostały okazane 15 kwietnia i 27 maja 
2015 roku. W wyniku oględzin GDDKiA zaproponowała przejęcie przez gminę w zarząd 

dodatkowo jeszcze trzech odcinków drogi: 
• odcinek po stronie zachodniej od ul. Szybowej do budynku nr 17, 
• odcinek po stronie zachodniej od posesji Zjednoczenia 111 do drogi 

powiatowej (skrzyżowanie z ul. Zjednoczenia), 
• odcinek po stronie wschodniej na działkach nr 1704/278 i 1700/275. 

na co wymagana jest kolejna uchwała. 
GDDKiA proponuje zawarcie porozumienia w kontekście zarządzania drogami zbiorczymi, 
na podstawie art. 8 Ustawy o drogach publicznych, a docelowo pomoc w przekazaniu 
na majątek Gminy wszystkich dróg zbiorczych i dojazdowych zlokalizowanych w pasie DK 81 
na terenie Gminy Pawłowice. Deklaruje również urządzenie odcinka drogi na działkach 

1704/278 i 1700/275, oraz poprawi nawierzchnie przekazywanych odcinków dróg. Po tych 
wyjaśnieniach odczytała projekt uchwały, pozytywnie zaopiniowanej przez komisje Rady. 
Uchwała nr IX/75/2015 w sprawie przejęcia w zarząd odcinków dróg 
zlokalizowanych wzdłuż DK - 81 na terenie gminy Pawłowice została przyjęta przez 
radnych 14 głosami za - jednogłośnie. Uchwała stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

Ad. 13 
Następnie K. Batko poinformowała, że Powiatowy Zarząd Dróg zwrócił się z pismem z prośbą 
o zajęcie stanowiska w sprawie przejęcia do realizacji przez Gminę Pawłowice od Powiatu 
Pszczyńskiego zimowego utrzymania dróg powiatowych zlokalizowanych na terenie Gminy 
Pawłowice, w sezonie zimowym 2015/2016 wraz z pozimowym uprzątnięciem dróg 
z materiałów użytych do zwalczania śliskości. W celu lepszej koordynacji prac związanych 
z zimowym utrzymaniem dróg oraz szybkością reagowania na zmienne warunki 
atmosferyczne, a przez to zwiększenie bezpieczeństwa w okresie zimowym na drogach 
powiatowych, zlokalizowanych na terenie naszej gminy proponuje się, aby również w bieżącym 
roku zawrzeć stosowne porozumienie z Powiatem Pszczyńskim pozwalające na przejęcie 

do realizacji przez gminę zadania z zakresu właściwości Powiatu Pszczyńskiego. Temat był 
omawiany przez Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię. 
Uchwała nr IX/76/2015 w sprawie przejęcia zadania z zakresu właściwości Powiatu 
Pszczyńskiego na podstawie porozumienia została przyjęta 14 głosami za -
jednogłośnie. Uchwała stanowi zał. nr 11 do protokołu. 
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Ad. 14 
W tym punkcie pracownik ref. Spraw Obywatelskich Kinga Szweda poinformowała, 

że do Urzędu Gminy Pawłowice wpłynął wniosek Prezesa OSP w Pielgrzymowicach z prośbą 
o dotację z przeznaczeniem na pokrycie kosztów naprawy tachometru w samochodzie 
ratowniczo-pożarniczym marki Mercedes Benz o nr rejestracyjnym SPS 99W8. W związku 
z obowiązkiem zapewnienia przez Gminę gotowości bojowej jednostek Ochotniczych Straży 
Pożarnych w budżecie zostały zapewnione środki finansowe. Projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego. 
Uchwała nr IX/77 /2015 w sprawie przekazania środków finansowych 
dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Pielgrzymowicach została podjęta jednogłośnie -
14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

Ad. 15 
P.o. kierownika Ref. Inwestycji Tomasz Szatkowski poinformował, że w związku z pracami 
Rządu nad ustawą o rewitalizacji, konieczne jest opracowanie Lokalnego Programu 
Rewitalizacji, który zgodnie z założeniami ustawy jest jednym z warunków, jakie muszą zostać 
spełnione, by projekty rewitalizacyjne zostały zakwalifikowane do wsparcia ze środków Unii 
Europejskiej. Głównym źródłem finansowania projektów rewitalizacyjnych są środki 

regionalnych programów operacyjnych. Przystąpienie do sporządzenia gminnego programu 
rewitalizacji ma umożliwić Gminie skorzystanie z funduszy unijnych na rewitalizację, 

a program rewitalizacji ma być podstawowym narzędziem prowadzenia rewitalizacji, 
zapewniającym jej kompleksowość oraz działania w ścisłej współpracy ze społecznością 

lokalną. Dodał, że projekt uchwały uzyskał pozytywna opinie Komisji Rady. 
Uchwała nr IX/78/2015 w sprawie przystąpienia do sporządzenia gminnego 
programu rewitalizacji została przyjęta jednogłośnie 14 głosami za. Uchwała stanowi 
zał. nr 13 do protokołu. 

Ad. 16 
Dalej T. Szatkowski poinformował, że Uchwała XVIII/225/2008 z dnia 28 października 2008 r. 
w sprawie przystąpienia Gminy Pawłowice do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Ziemia 
Pszczyńska" wymaga aktualizacji ze względu na zmianę siedziby Stowarzyszenia oraz zasięgu 
oddziaływania. LGD rozszerzyła swoją działalność o nowe gminy: Bieruń, Bojszowy, Wyry, 
Orzesze oraz Ornontowice, co wymaga ujęcia w uchwale. Projekt uchwały aktualizacyjnej 
został zaopiniowany pozytywnie przez Komisje Rady. 
Uchwała nr IX/79/2015 w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/225/2018 Rady Gminy 
Pawłowice z dnia 28 października 2008 r. w sprawie przystąpienia gminy Pawłowice 
do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Ziemia Pszczyńska" została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

Ad. 17 
Sekretarz Gminy Joanna Śmieja poinformowała, że w dniu 31 grudnia 2015 r. upływa kadencja 
ławników. Zgodnie z przepisami ustawy Prawo o ustroju sądów powszechnych ( t.j. Dz. U. z 
2015 r. poz. 133) nowych ławników wybierze Rada Gminy Pawłowice w terminie do końca 
października 2015 r. W gminie Pawłowice wybranych zostanie: 

- 3 ławników do orzekania w Sądzie Okręgowym, 
- 8 ławników do orzekania w Sądzie Rejonowym w Jastrzębiu - Zdroju, w tym 4 ławników 
do orzekania z zakresu prawa pracy. 

W celu dokonania prawidłowego wyboru należy powołać zespół, który przedstawi Radzie opinię 
o zgłoszonych kandydatach na ławników do sądów powszechnych, w zakresie spełniania przez 
nich wymogów określonych w ustawie. 
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Po tym wyJasnieniu przedstawiła projekt uchwały, określającej skład zespołu: Grażyna 

Kaczmarczyk, Helena Matera, Andrzej Szaweł, Krzysztof Tekla, Szczepan Martynowski. 
W/w kandydatury uzyskały akceptację Komisji Rady. 
Uchwała nr IX/80/2015 w sprawie powołania zespołu do zaopiniowania kandydatów 
na ławników do sądów powszechnych została przyjęta jednogłośnie - 14 głosami za. 
Uchwała stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

Ad. 18 
Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Jan Figura poinformował, że od 1 września 2015 r. będzie 
funkcjonowało niepubliczne przedszkole, realizujące wychowanie przedszkolne na zlecenie 
gminy Pawłowice. Podmiot został wyłoniony w wyniku rozstrzygnięcia konkursu na wybranie 
niepublicznego przedszkola w Jarząbkowicach przy ul. Rolniczej nr 1, w budynku należącym 

do zasobu mienia komunalnego gminy, który był ogłoszony przez Wójta Gminy Pawłowice w 
dniach od 23 kwietnia 2015 r. do 15 maja 2015. Przedszkole to będzie otrzymywało dotację w 
wysokości 100% wydatków bieżących publicznego przedszkola. Mając powyższe na uwadze 
zachodzi konieczność rozszerzenia rodzajów dotacji udzielanych do niepublicznych przedszkoli, 
określonych w uchwale Rady. 
Temat był omawiany przez Komisję Działalności Społecznej i uzyskał pozytywna opinię. 
Uchwała nr IX/81/2015 w sprawie zmian w uchwale nr XXXII/394/2013 Rady 
Gminy Pawłowice z dnia 26 listopada 2013 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania 
dotacji, ustalenia stawek dotacji oraz zakresu i trybu kontroli wykorzystania dotacji 
udzielonej dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego 
prowadzonych na terenie gminy Pawłowice przez inne podmioty niż jednostki 
samorządu terytorialnego została podjęta jednogłośnie 14 głosami za. Uchwała 
stanowi zał. nr 16 do protokołu. 

Ad. 19 
Skarbnik Gminy Agnieszka Kempny poinformowała, że ustawa o obligacjach, która wchodzi 
w życie z dniem 1 lipca 2015 r., nakłada obowiązek jej stosowania dla wszystkich emisji 
obligacji po tym terminie, dlatego też zachodzi konieczność uzupełnienia zapisów w podstawie 
prawnej o nową ustawę w uchwale Rady Gminy dotyczącej obligacji, celem możliwości 

uruchamiania kolejnych emisji obligacji w II półroczu 2015 r. Projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Rady. 
Uchwala nr IX/82/2015 w sprawie zmiany uchwały Nr IV /19/2015 Rady Gminy 

r-.., Pawłowice w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania 
i wykupu została przyjęta jednogłośnie 14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 17 
do protokołu. 

Ad. 20 
W wolnych glosach i wnioskach: 

1) Wójt poinformował radnych, że w najbliższych dniach może być zwołana sesja 
„nadzwyczajna" w związku z pismem Miasta Jastrzębie - Zdrój o wystąpieniu 

z Międzygminnego Związku Komunikacyjnego. W dniu jutrzejszym tj. 24 czerwca 
odbędzie się spotkanie z gminami należącymi do MZK celem omówienia dalszego 
działania. 

2) Jeżeli w trakcie wakacji nie zajdzie potrzeba, to następna sesja zostanie zwołana na 
dzień 28 sierpnia 2015 r. w sprawie utworzenia zespołu obejmującego obecny 
ZSO i PG nr 2. 

3) Przewodniczący podziękował za przygotowanie sesji w centrum Kultury. 
4) Radny A. Szaweł zaprosił obecnych na zawody jeździeckie połączone z festynem w dniu 

5 lipca w Warszowicach. 
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Ad.21 
Po zrealizowaniu porządku obrad, wysłuchaniu wolnych głosów, Przewodniczący o godz. 19.00 
zamknął IX sesję Rady Gminy Pawłowice. 

Protokolant 
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